



Paroisse Notre-Dame-de-Lorette

Parish



11 FÉVRIER 2018

FEBRUARY 11, 2018

Renouveau charismatique : 50^e

Pour souligner le **50e anniversaire du Renouveau charismatique au Canada** en 2018, la Commission épiscopale pour la doctrine de la Conférence des évêques catholiques du Canada (CECC) a publié un message daté du 25 janvier 2018, fête de la conversion de saint Paul, apôtre.

Le message rend « grâce au Seigneur pour les bénédictions de Dieu qu'ont apportées les charismatiques catholiques à nos diocèses et à nos paroisses. »

Il rappelle également comment « la participation fidèle aux groupes de prière, l'étude attentive de la Parole de Dieu, la catéchèse, les temps de louange, les prières d'intercession, les bénédictions et l'interpellation bienfaisante de la vie en communauté ont toutes marqué la vie des communautés charismatiques au Canada et contribué à l'édification de l'Église dans notre pays. »

De plus, les évêques de la Commission réitèrent l'importance pour les groupes du Renouveau charismatique d'offrir des catéchèses et une formation à la théologie catholique, de même que de témoigner de la communion en étant pleinement intégrés à la vie pastorale locale de leur diocèse et paroisse.

Le message de cinq pages est divisé en cinq sections et fait également référence à la [lettre pastorale](#) publiée en 2003 par ce qui était alors la Commission de théologie de la CECC à l'occasion du 35e du Renouveau charismatique au Canada.

(Lire la suite : <http://www.cccb.ca/site/frc>)



Parole du Pape : Une foi qui ne nous met pas en crise est une foi en crise ; une foi qui ne nous fait pas grandir est une foi qui doit grandir. (*Tweet* du 01 février 2018).

Words from the Pope: A faith that does not trouble us is a troubled faith. A faith that does not make us grow is a faith that needs to grow. (*Tweet* of 01 February 2018).

Charismatic Renewal 50th

To mark the **50th anniversary of the Charismatic Renewal in Canada** which is being celebrated during 2018, the Episcopal Commission for Doctrine of the Canadian Conference of Catholic Bishops (CCCB) released a message, dated 25 January 2018, Feast of the Conversion of Saint Paul, Apostle.

The message expresses “thanks to the Lord for the blessings of God which Catholic charismatics have brought our dioceses and parishes.”

It also recalls how the “faithfully-attended prayer groups, the careful study of the word of God, catechesis, times of praise, prayers of intercession, the blessings and constructive challenges of life in community – all these have marked the life of Charismatic communities across Canada and have contributed to the building up of the Church in our land.”

The Bishops on the Commission reiterate as well the importance for Charismatic Renewal groups to provide catechesis and formation in Catholic theology, as well as witnessing to communion by being fully integrated into the pastoral life of the local diocese and parish.

The five-page message is divided into five sections, and also makes reference to the [pastoral letter](#) published in 2003 by what was then the CCCB Theology Commission on the 35th anniversary of Charismatic Renewal in Canada.

To read more, see website:
<http://www.cccb.ca/site/eng>



Liturgical Calendar – Calendrier liturgique

10 au 18 février 2018 February 10 to 18

- Fête - Saint - Feast -

10 Samedi (français)	17 h	Fifth Sunday of Ordinary Time † Jacqueline Laliberté – Dan & Yvonne Romaniuk	
11 Sunday (English)	9:00 AM	Fifth Sunday of Ordinary Time Gilbert Ross – Mae Ross	
11 Dimanche (français)	11 h	Cinquième dimanche du temps ordinaire Aux intentions des paroissiens – l'abbé Fillion	
12 Lundi / Monday	PAS DE MESSE / NO MASS		
13 Mardi (français)	11 h	† Alphonsine Mondor – Quête des funérailles	
14 Mercredi (bilingual)	7:00 PM	† Blanche Bohémier – Gary & Fern Jaques	ASH WEDNESDAY
15 Thursday (English)	11:00 AM	† Annette Marcoux – John & Emma Tétreault	
16 Friday (English)	7:00 PM	Adoration 12 NOON – Benediction at 6:45 PM † Louise Polanski – Bernard Polanski	
17 Saturday (English)	5:00 PM	First Sunday of Lent Parishioner's Intentions – Father Charles Fillion	
18 Sunday (English)	9:00 AM	First Sunday of Lent † Bryanne Lange – Willie & Maria Lange	
18 Dimanche (français)	11 h	Premier dimanche du Carême † Joseph Racine – Madeleine & famille	

COIN LITURGIQUE



LITURGICAL CORNER

Mercredi des cendres - abstinence (maigre) et jeûne

« Les jours et temps de pénitence pour l'Église tout entière sont chaque vendredi de toute l'année et le temps du Carême » (Canon no. 1250).

« L'abstinence de viande sera observée chaque vendredi de l'année, à moins qu'il ne tombe l'un des jours marqués comme solennité; mais l'abstinence et le jeûne seront observés le Mercredi des Cendres et le Vendredi Saint » (Ibid. no. 1251).

« Sont tenus par la loi de l'abstinence, les fidèles qui ont quatorze ans révolus; mais sont liés par la loi du jeûne tous les fidèles majeurs jusqu'à la soixantième année commencée. Les pasteurs d'âmes et les parents veilleront cependant à ce que les jeunes dispensés de la loi du jeûne et de l'abstinence en raison de leur âge soient formés au vrai sens de la pénitence » (Ibid. no. 1252).

Le jeûne chrétien prend tout son sens lorsque nous nous privons de nourriture pour être plus ouverts à la prière, pour partager plus dans la souffrance de ceux qui sont affamés et pour économiser de l'argent pour donner aux pauvres.

Ash Wednesday – Day of Fasting & Abstinence

“The penitential days and times in the universal Church are every Friday of the whole year and the season of Lent” (Canon Law #1250).

“Abstinence from meat is to be observed on all Fridays, unless a solemnity should fall on a Friday. Abstinence and fasting are to be observed on Ash Wednesday and Good Friday” (Canon #1251).

“The law of abstinence binds those who have completed their fourteenth year. The law of fasting binds those who have attained their majority, until the beginning of their sixtieth year. Pastors of souls and parents are to ensure that even those who by reason of their age are not bound by the law of fasting and abstinence, are taught the true meaning of penance” (Canon #1252).

Christian fasting obtains its full meaning when we deprive ourselves of food to be more open to prayer, to share more in the suffering of those who are starving and to save money to give to the poor.

Nouveau paroissien / NEW Parishioner

(please place in the collection basket)

CHANGEMENT d'adresse / CHANGE of Address

(SVP déposer dans la quête)

NOM / NAME: _____

ADRESSE / ADDRESS: _____

Téléphone (meilleur façon de vous contacter) / Phone / CELL (easiest way to contact you): _____

Enveloppes de quête? Sunday Envelopes?

courriel / Email: _____

Vie de la paroisse

Life of our Parish

Nathanaël : Portons dans notre prière les candidates et les candidats du groupe français de Nathanaël qui sont en train de vivre leur 6^e fin de semaine de l'année. Et dans notre paroisse, prions pour **Maryse Chartier** qui fait partie de ce beau groupe

Café rencontre le 10 février après la messe. Tous les bienvenus.

Déjeuner paroissiale : dimanche le 11 février en appui du programme ALPHA.

Un nouvel **ALPHA** vient à Lorette en septembre 2018. Alpha, c'est une série de séances interactives où l'on explore les bases de la foi chrétienne. Nous sommes en recherche de gens pour nous aider à mettre sur pieds le parcours Alpha. Notre première rencontre du comité sera le **20 février à 19 h**. Personnes contactées. Kathleen : 204-878-3885 ; kamess@mymts.net ou Monique : 204-878-2538 ; monique@jeanson.info

Adoration – vendredi **16 février** de midi -18 h 45 ; **Confessions** à 17 h 30, bénédiction à 18 h 45 et **messe** à 19 h.

Liturgie de la Parole pour enfant sera offerte durant les dimanches du Carême, **commençant le 18 février** durant la messe de 11h, pour les enfants âgés entre 4 et 7 ans. Grand merci à Ginette Enns et Lucille Brunette qui animeront ces sessions. Pour des renseignements svp contacter Catherine au 204-878-2538 ou ccnotredamedelorette@hotmail.com

Première Communion - le **dimanche 27 mai** à la messe de 11 h. Les sessions de préparation pour le sacrement de l'Eucharistie débuteront bientôt. Nous accepterons tous les enfants à partir de la 3^e année en montant qui ont déjà reçu le sacrement de la réconciliation. S.v.p. vous inscrire, en communiquant avec Catherine : ccnotredamedelorette@hotmail.com ou 878-2538. Merci!

Carême de partage - Il y a plusieurs façons de prendre part. Utilisez le Calendrier de la solidarité avec votre famille. Une copie est dans votre bulletin. Faites un don lors de la collecte Carême de partage qui aura lieu le 18 mars, Dimanche de la solidarité.

Les carnets de Carême 2018 sont en ventes au foyer de l'église.

Welcome to the Family of God and Congratulations on your Baptism: **Niko Mike Joseph Ritchot**, son of Lucy (Josipovic) & George Ritchot (February 11th, 2 PM).

Community Breakfast: Sunday February 11 in support of the Alpha program coming to our parish.

A new version of **ALPHA** is coming to Lorette in September 2018. It is a course which answers the basic questions of the Christian faith in a dynamic and easy to understand way. We are in need of helpers to make this new Alpha series a success. Our first meeting will be **Tuesday February 20th at 7:00 PM**. Kathleen : 204-878-3885 kamess@mymts.net or Monique : 204 878-2538 monique@jeanson.info

Adoration – Friday February 16th from noon to 6:45 p.m.; Confessions at 5:30; Benediction at 6:45 and Mass at 7 pm.

Meet & Greet with coffee, cinnamon buns and more – everyone welcome! **February 18, after English Mass**.

D & P Meager Meal with Regional Animator Rachelle Rocque on **February 25**, after English and French Masses. Meal served by parish youth group.

SHARE LENT - Be part of it. Use the Solidarity Calendar with your family. You will find a copy in your bulletin today. You can make a donation on Solidarity Sunday, which will take place on March 18.

Devotions for Lenten Reflection 2018 is available in the church foyer.

First Communion - **Sunday May 27th** at the 9:00 am mass. The preparation sessions for First Communion will begin soon. If your child is in grade 3 or older and has received the Sacrament of Reconciliation, please contact Catherine Jeanson to register your child, 204-878-2538 or ccnotredamedelorette@hotmail.com. Thank you!

In our Library - Finding Your Way to say Goodbye: Comfort for the Dying and Those Who Care for Them. by Harold Ivan Smith. Written for those facing a terminal illness as well as those who companion the sick and dying in the "most important journey of all." Smith offers practical support, encouragement and tips for the journey based on his years of experience doing so. Topics explored include: Living until dying, Dealing with the physical changes, Embracing God, Befriending your fears and much more. A valuable resource for the journey.

Mot espagnol pour le web - Telaraña - Spanish word for the Web

Échos du Vatican est une émission hebdomadaire qui retrace l'actualité de l'Église, du Pape, et de ses collaborateurs. Un programme qui vous plonge pendant 25 minutes à l'intérieur des murs de la plus vieille institution du monde, pour vous tenir informé des dernières nouvelles en provenance du Vatican. Dans cette émission, vous pouvez suivre les voyages pontificaux, les célébrations pontificales, les discours du Souverain Pontife, et toutes formes d'informations liées à l'activité du Saint-Père et de la Curie romaine. Voir : <http://seletlumieretv.org/echosduvwxyz/>

Taking the Pulse - In October 2018, bishops from around the world will, once again, gather in Rome for a Synod. The topic of this meeting is "Young People, the Faith and Vocational Discernment". The Church around the world has been asked to speak to young people. We began that process here at S+L with a forum with young people in Toronto, Vancouver, Calgary, Windsor, Montreal and Quebec City. With **Taking the Pulse** we want to continue those conversations with more young people. Watch now on <http://saltandlighttv.org/>

Vie de l'Église en périphérie

Life of the Church at Large

'Illuminate' est une soirée de prière, de louange et d'adoration, et de confessions, pour tous les âges, qui aura lieu le **vendredi 23 février à 19 h 30**, paroisse St. Emile, 556 St. Anne's Rd., Winnipeg. Pour plus d'informations, www.illuminatemb.com ou facebook.com/illuminatemb.

SERENA Planification naturelle de la famille : SERENA enseigne la méthode sympto thermique de planification familiale naturelle qui est une méthode scientifique et efficace. La prochaine session aura lieu le **samedi 10 mars à 10 h** au Misericordia Health Centre, 99 Cornish Avenue, Winnipeg. Pour plus d'infos, Serena Manitoba : 204-783-0091, mbserena@gmail.com, www.serembamb.com.

Retraite virtuelle du Carême - du 14 février au 1er avril 2018
L'École catholique d'évangélisation vous invite à participer à leur retraite du Carême, en ligne et gratuite, dans le confort de votre chez vous. Priez chaque jour à l'aide de réflexions quotidiennes au sujet des lectures du jour. Ces réflexions seront rédigées par des membres de notre communauté locale, et sont conçues pour être méditées en moins de 10 minutes. C'est une magnifique opportunité de cheminer ensemble au cours de ce temps très saint du Carême. Accédez-y ici: www.cselentenretreat.wordpress.com. Cliquez le bouton "follow" au coin inférieur-droit de la page pour inscrire votre courriel et recevoir les réflexions chaque jour. Pour plus d'informations : Kevin, kevin@catholicway.net, 204-347-5396.

Toutes les **Nouvelles hebdomadaires de l'Archidiocèse**
sur le site web : www.archsaintboniface.ca

The movie **Samson** is based on the powerful, biblical epic of a champion chosen by God to deliver Israel. It will be showing at the [Scotiabank Theatre Winnipeg](#), 817 St. James St., this coming **Friday, February 16th**. For more information, view the FaithFilms website: [FaithFilms](#).

Table for Two – Engaged? Newlyweds? Young Couple? Avoid overcrowded restaurants and overpriced meals – come and celebrate Valentine's Day in style with a three-course meal, wine and a special presentation. **Table for Two** will be held on **February 17th at 6 PM**; 250 Jefferson Avenue (St. Joseph's Ukrainian Catholic Church Hall). Tickets: \$45/couple. **RSVP by February 12th** to Liz, 431-999-8969, rymcssl@gmail.com. Hosted by the Ukrainian Catholic Redemptorists.

Free, Online, Virtual Lenten Retreat: Journey Through Lent - February 14 to April 1 - The Catholic School of Evangelization invites you to their annual Virtual Lenten Retreat from the comfort of your own home! Every day, pray with daily reflections about the day's Mass readings. These quality reflections will be written by various members of our local Church community and are designed to be completed within 10-15 minutes. This is a great opportunity to journey through the holy season of Lent together with hundreds of other persons. To access the retreat: www.cselentenretreat.wordpress.com. Click the "follow" button at the bottom right-hand corner of the page and sign up to get the reflections sent to you daily via your email. For more information: Kevin, kevin@catholicway.net, 204-347-5396.

See all the **Weekly Archdiocesan News** on
www.archsaintboniface.ca

HEURES DE BUREAU : lundi au jeudi de 8 h 30 à 11 h et de 12 h 30 à 15h30.
OFFICE HOURS: Monday through Thursday from 8:30 a.m. to 11:00 a.m. & 12:30 p.m. to 3:30 p.m.
BOX 40 LORETTE MB R0A 0Y0

<http://ndl.nfshost.com/>

1282 chemin Dawson Road Lorette MB

notredamedelorette@mts.net

Curé – l'abbé Charles Fillion

Adjointe administrative / *Administrative Assistant*

Catholic Women's League

Chevalier de Colomb / Knights of Columbus

Men of Saint Joseph

Groupe de prière des femmes

Conseil paroissiale de pastoral / *Parish Pastoral Council*

Conseil des affaires économiques / *Parish Administration Board*

Coordonnatrice de la catéchèse / *Catechetical Co-ordinator*

Ministère Jeunesse / *Youth Co-ordinators*

Ministère de la prière / *Prayer Ministry* - livingrosary10@gmail.com

Ministère Châle de prière / *Prayer Shawl Ministry* - ndlprayershawl@yahoo.com

Reservations for the Parish Hall – call Richard Rumancik at 878-4938

Ministère de communion – Roxanne Kirovac

Ministère de la Parole – Cathleen Courchaine

Hospitalité (accueil, quêtes, offrandes) – Michelle de Rocquigny

Servants de messe – Marcel Sorin

Pastor – Father Charles Fillion

Monique Jeanson

Suzanne Moore

Henri Chartier

Jacques Lavack

Gisèle Chartier

Gérald Fouasse

Michel Chartier

Catherine Jeanson - ccnotredamedelorette@hotmail.com

Justin & Katrina Jeanson - loretteyoutheunesse@gmail.com

Ministère Eucharistique – Arlene Abel

Ministers of the Word – Rolande Chernichan

Hospitality (Greeting, Collection) – Maryanne Rumancik

Altar Servers – Jim Abel